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Protokół Nr XIV/11 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 27 października 2011 roku  
o godzinie 16.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
Obrady rozpoczęto w dniu 27 października 2011 roku o godzinie 16.00. 
Obrady zakończono w dniu 27 października 2011 roku o godzinie 19.15.  
W XIV sesji Rady Miejskiej udział wzięło 14 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Lew – Pilarska; 
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Adam Kaźmierczak;  
• Członek Zarządu Powiatu Kościańskiego – Bożena Stróżyk;   
• Radny Rady Powiatu Kościańskiego Piotr Nowakowski;   
• Kierownik Posterunku Policji w Czempiniu – Dariusz Piotrowski; 
• Przewodniczący Rady Powiatowej Wielkopolskiej Izby Rolniczej – Bolesław 

Ratajczak;  
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń; 
• Nauczyciele, którzy uzyskali stopień awansu na nauczyciela dyplomowanego.  

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 27 października 
2011 roku o godzinie 16.00 otworzył XIV sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz 
gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 13 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na Sekretarza 
obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Macieja Głochowiaka.  
 

Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XIV sesji. Do przedłożonego 
porządku obrad uwag nie wniesiono.  
 
Do przedłożonego porządku obrad Burmistrz Gminy Czempin w dniu 25 października 2011r. 
złożyła wniosek o wprowadzenie punktu: „Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany 
uchwały o zaciągnięciu pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska                        
i Gospodarki Wodnej” – wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
  
Wobec powyższego porządek obrad posiedzenia przedstawiał się w sposób następujący:  
1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Wręczenie aktu nadania stopnia awansu zawodowego nauczyciela mianowanego.  
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011.  
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
6a.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o zaciągnięciu pożyczki                                

w Wojewódzkim  Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
            Czempiń na 2011 rok.   
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od  
            nieruchomości. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości.            
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku 

rolnego na rok 2012.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy dla podatków: rolnego, 

leśnego, od nieruchomości.   
14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków wspierania i finansowania rozwoju 

sportu na terenie Gminy Czempiń.  
15. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Czempiń z organizacjami 
            pozarządowymi  oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2012”.  
16. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2012.  
17. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2012-2015: 
18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Czempiniu.  
19. Informacja Burmistrza Gminy Czempiń dotycząca oświadczeń majątkowych 

złożonych przez zastępcę wójta, sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników 
jednostek organizacyjnych gminy, osób zarządzających i członków organu 
zarządzającego gminną osobą prawną oraz osób wydających decyzje administracyjne 
w imieniu wójta złożonych według stanu na dzień 31 grudnia 2010 roku.  

20. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu dotycząca oświadczeń 
majątkowych złożonych przez radnych Rady Miejskiej w Czempiniu według stanu na 
dzień 31 grudnia 2010 roku.  

21. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
22. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z  działalności w 

okresie międzysesyjnym. 
23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
24. Wolne głosy i wnioski. 
25. Zakończenie obrad XIV sesji.  
 
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z XIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i nie wnosi zastrzeżeń co 
do jego treści.   
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Radny Maciej Głochowiak nadzorujący sporządzenie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej                    
w Czempiniu stwierdził, że zapoznał się z protokołem z XIII sesji Rady Miejskiej                         
w Czempiniu i nie wnosi zastrzeżeń co do jego treści.    
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych jednogłośnie przyjęła protokół 
z XIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 3 października 2011 roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad:  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej 
w Czempiniu Krzysztofem Sankiewiczem złożyła gratulacje nauczycielom, którzy uzyskali 
stopień awansu na nauczyciela dyplomowanego w osobach:  

1. Krystyna Krzyżostaniak  
2. Dorota Przybył 
3. Przygodzka Dorota 
4. Szkodzińska Małgorzata.  

 
Do punktu 5 porządku obrad: 
 
Informację o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011 zaprezentowała 
Burmistrz  Dorota Lew – Pilarska. 
Informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 6 porządku obrad: 
 
Interpelacje zgłosili:  

1. Radny Stanisław Turno w sprawach:  
1) konieczności naprawy zarwanych studzienek kanalizacyjnych – między 

innymi na ulicy Kuczmerowicza i Nowej w Czempiniu;  
2) przedłużenia chodnika przy ulicy Kolejowej po prawej stronie do ostatnich 

zabudowań w Czempiniu oraz jego oświetlenie; 
3) udzielenie odpowiedzi na pytanie, na jakim etapie są prace dotyczące 

uzdatniania wody pitnej dla mieszkańców. 
2. Radny Eugeniusz Cichocki w sprawach:  

1) odpowiedzi na interpelację w sprawie poprawy stanu wjazdu z ulicy 
Stęszewskiej na ulicę Malinową w Czempiniu – pomimo informacji, że 
interpelacja została wykonana, żadne działania nie zostały podjęte;  

2) udzielenie odpowiedzi na pytanie, kto wydał pozwolenie na zniszczenie 
wału na terenie Centrum Kultury Czempiń;  

3) poprawy stanu porządku na terenie należącym do Centrum Kultury Czempiń 
– zniszczone ławki, połamana scena. 

 
Do punktu 6a porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XIV/107/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 
2011 roku w sprawie zmiany uchwały o zaciągnięciu pożyczki w Wojewódzkim  
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej przedstawioną wraz                    
z uzasadnieniem przez Burmistrz Dorotę Lew – Pilarską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Do punktu 7 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XIV/108/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 
2011 roku zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Czempiń 
na 2011 rok przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń 
Halinę Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 8 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 
nieruchomości przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń 
Halinę Łączną:  
 
Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetu oraz Spraw Socjalnych Rady Miejskiej                 
w Czempiniu radna Elżbieta Grygier przedstawiła w imieniu Komisji następująca opinię:  
„ Komisja Finansów i Budżetu  oraz Spraw Socjalnych Rady Miejskiej w Czempiniu 
analizowała proponowane stawki podatków na 2012 r. i przedstawia następujące wnioski: 

1. z opublikowanego obwieszczenia ministra finansów w sprawie górnych stawek 
podatków i opłat lokalnych na 2012r. wynika, że stawki maksymalne wzrosną o 4,2% 
i z tego tytułu zapłacimy wyższe podatki. Oznacza to ,że i nasze podatki zostaną 
zwiększone , ale nie przekroczą maksymalnych ustawowo stawek, bo to jest nie 
możliwe. 

2. zgadzamy się na wszystkie proponowane w wykazie stawki podatków od 
nieruchomości za wyjątkiem proponowanej stawki podatku dla części budynków 
mieszkalnych i innych przeznaczonych na działalność gospodarczą, która od kilku lat 
jest nie zmieniana i z tego tytułu rośnie różnica między górną stawką a ustaloną 
stawką lokalnie, co powoduje coraz mniejsze wpływy do budżetu gminy. Komisja 
proponuje zwiększenie tej stawki do kwoty 8,30 zł.m2 tj. o 29 gr od proponowanej 
stawki 18,01 zł/m2. Takie zwiększenie stawki na tym podatku przyniesie wpływ do 
budżetu o kwotę 18.414 zł.  

3. zgadzamy się na proponowane wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. Ich wzrost wniesie do budżetu gminy kwotę większą niż w roku 
obecnym o ok. 7963 zł. 

4. stawki podatku rolnego ustala się na podstawie danych z GUS i na rok 2012r. 
wyjściowa stawka ustalona została na kwotę 74,18zl za 1 dt tj. w przeliczeniu na 
podatek rolny wyniósł by  2,5 q /ha x 74,18 zł/dt=185,45 zł/ha. Zgadzamy się na 
proponowaną obniżoną stawkę 60zł/dt co dałoby stawkę podatku rolnego  150 zł/ha. 
Skutki obniżenia podatku do 60 zł to mniejsza kwota w budżecie gminy o ok. 
393.290,00 zł. 

5. ogółem z tytułu obniżenia górnych stawek podatków na 2012r. do budżetu gminy  nie 
wpłynie kwota ok. 680 tys. zł.”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz odczytał treść 
pisma skierowanego do Rady Miejskiej w Czempiniu od Cechu Rzemiosł Różnych w Śremie 
– stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 12 głosami „za” przy braku 
głosów „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” przegłosowała wniosek 
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Komisji Finansów i Budżetu oraz Spraw Socjalnych o zmianę stawki 
zaproponowanej przez Burmistrza Gminy Czempiń dla części budynków 
mieszkalnych i innych przeznaczonych na działalność gospodarczą z kwoty 18,01 
zł za m² do 18,30 zł za m².  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 13 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                  
Nr XIV/109/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 2011 roku           
w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Halinę 
Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 9 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XIV/110/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 
2011 roku w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości przedstawioną wraz             
z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Halinę Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 10 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń 
Halinę Łączną:  
 
Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetu oraz Spraw Socjalnych Rady Miejskiej                 
w Czempiniu radna Elżbieta Grygier przedstawiła w imieniu Komisji opinię, że Komisja 
zgadza się na stawki zaproponowane przez Burmistrza Gminy Czempiń i wskazała, że 
nieznaczny wzrost stawek podatkowych spowoduje, że do budżetu gminy Czempin wpłynie  
o 7 963 zł więcej.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 13 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                  
Nr XIV/111/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 2011 roku           
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Halinę 
Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 11 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie opłaty targowej przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez 
Burmistrz Dorotę Lew – Pilarską:  
 
Radny Wojciech Adamski złożył wniosek o ujednolicenie dla wszystkich stawki w postaci            
5 zł za jeden boks handlowy dziennie – wówczas handlujący płaciliby za faktycznie 
zajmowane przez siebie miejsce.  
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Radna Elżbieta Grygier zauważyła, że składając taki wniosek powinno się określić, jaka 
powinna być powierzchnia takiego boksu do handlowania. Radna Elżbieta Grygier 
zaapelowała, aby dogłębniej przeanalizować uchwały dotyczące tej kwestii w innych 
gminach, co pozwoliłoby an wyciągnięcie wniosku, że w wielu przypadkach stawki te nie są 
uzależnione od zajmowania boksu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Maciej Głochowiak zauważył, że 
do radnych Rady Miejskiej w Czempiniu nie wpływają wnioski od handlujących na placu, 
żeby stawki w jakikolwiek sposób zmieniać, zatem nie ma głosów przeciwnych 
obowiązującym obecnie stawkom. Ponadto, radny Maciej Głochowiak podkreślił, że zmiany 
stawek trzeba będzie dokonać w momencie, kiedy powstanie targowisko.  
 
Radny Wojciech Adamski uściślając wniosek zaproponował, aby w uchwale zapisać, że 
opłata targowa wynosi 5 zł od boksu o wymiarach 4 m na 3 m.   
 
Radny Stanisław Turno podkreślił, że sprawa opłaty targowej jest dość „delikatna” i nie 
należy prowadzić na ten temat dyskusji, jeśli nie ma żadnych sygnałów ze strony 
handlujących, że obecne regulacje są niedobre.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Maciej Głochowiak podkreślił, że 
targowisko jest przede wszystkim dla mieszkańców, a nie dla handlujących i dlatego jest 
przeciwny wnioskowi zgłoszonemu powyżej.  
 
Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że jeśli przez wiele lat obowiązywała uchwała                  
w kształcie takim, jak zaproponowano również na rok 2012, to nie należy jej zmieniać. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że nie bez przyczyny zaproponowała w uchwale 
stawki opłaty targowej bez zmian; po 11 listopada zostanie ogłoszony nabór wniosków na 
pozyskanie środków na budowę targowisk w gminach; Czempiń ma gotowy projekt 
targowiska wraz z pozwoleniem na budowę, zatem jest duża szansa na pozyskanie tychże 
środków. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że obecnie jest to plac do 
handlowania, a w momencie pobudowania gminnego targowiska na pewno stawki opłat będą 
musiały zostać zmienione.    
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 2 głosami „za”, przy                    
9 głosach „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” nie przyj ęła wniosku 
radnego Wojciecha Adamskiego o ustalenie stawki opłaty targowej w kwocie 5 zł 
od boksu o wymiarach 4 m na 3 m. 

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 12 głosami „za”, przy                
1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                            
Nr XIV/112/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 2011 roku           
w sprawie opłaty targowej przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz 
Dorotę Lew – Pilarską. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
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Do punktu 12 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku 
rolnego na rok 2012 przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Dorotę Lew – 
Pilarską:  
 
Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń Jan Kaźmierczak odczytał treść Postanowienia nr 
3/2011/Kościan Wielkopolskiej Izby Rolniczej w sprawie projektu obniżenia stawek podatku 
rolnego na rok 2012. 
Postanowienie stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 
Radny Jarosław Konieczny wyraził pogląd, że czytając projekt uchwały „dobrze się słyszy, 
że podwyżka jest o 62%”; jednocześnie radny Jarosław Konieczny wskazał, że jako rolnicy 
nie mają w tym roku zbyt dużo zboża i nie osiągają środków ze sprzedaży zbóż; tymczasem 
cenę skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na rok 2012 w gminie Kościan obniżono 
do 50 zł, w gminie Krzywiń do 52 zł, dlaczego zatem w Czempiniu stawka zaproponowana 
wynosi aż 60 zł. Radny Jarosław Konieczny zgłosił wniosek o obniżenie ceny skupu żyta dla 
celów wymiaru podatku rolnego na rok 2012 do kwoty 50 zł za jedną decytonę. 
 
Radna Elżbieta Grygier podkreśliła, że skutki obniżenia ceny do kwoty 60 zł spowodują, że 
do budżetu gminy wpłynie o 393 000 zł mniej aniżeli w sytuacji, gdyby stawka została 
utrzymana na poziomie maksymalnym. Radna Elżbieta Grygier wskazała, że ustalając stawki 
podatków należy mieć na uwadze potrzeby całej gminy, a nie tylko rolników, ponieważ ciągle 
szuka się środków na realizację wielu zadań w gminie.  
 
Radny Jarosław Konieczny podkreślił, że w przypadku pozostałych podatków podwyżka 
wynosi 4 %, zaś w przypadku podatku rolnego ma wynieść aż 62%; radny Jarosław 
Konieczny wskazał, że jeśli ustali się stawkę na poziomie 50 zł, to i tak wpływ do budżetu 
gminy rocznie będzie większy o 300 000 zł w stosunku do roku poprzedniego.  
 
Przewodniczący Rady Powiatowej Wielkopolskiej Izby Rolniczej – Bolesław Ratajczak 
wskazał, że Wielkopolska Iza Rolnicza wyraziła opinię negatywną o stawce zaproponowanej 
przez Burmistrza Gminy Czempiń na poziomie 60 zł za 1q; opinia ta nie jest dla Rady 
Miejskiej w Czempiniu wiążąca, ale jest wymagana. Bolesław Ratajczak wskazał, że WIR 
kierowała się zasadą, że  wciągu ostatnich trzech lat średnia cena 1 q wynosiła 52 zł, zatem, 
aby ukształtować podatek rolny na mniej więcej równym poziomie na terenie Powiatu 
kościańskiego proponuje, aby wyniosła ona około 52 zł. Bolesław Ratajczak podkreślił, że    
w 2011 roku na terenie Powiatu kościańskiego miała miejsce klęska nieurodzaju – plony były 
o 50 % niższe aniżeli w poprzednich latach, również w sadownictwie straty były bardzo duże. 
Bolesław Ratajczak wyraził pogląd, że cenę na poziomie 52 zł na pewno rolnicy by 
zrozumieli.  
 
Radny Jerzy Krzyżostaniak wyraził pogląd, że rok rocznie ma miejsce ta dyskusja – jednakże 
w latach, kiedy rolnicy mają bardzo dużo zboża nie zgłaszają się do Rady Miejskiej                    
w Czempiniu z wnioskiem o podniesienie ceny zboża; w roku obecnym jednakże podwyżka 
nastąpiła w przypadku wszystkich podatków i również podatek rolny należałoby podnieść. 
Radny Jerzy Krzyżostaniak zawnioskował, aby podwyżka nastąpiła do kwoty 55 zł za 1 q 
zboża. 
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Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że Główny Urząd Statystyczny nie ustala 
wysokości stawki za 1 q żyta na podstawie trzech ostatnich lat, ale na podstawie trzech 
ostatnich kwartałów i na tym gmina musi się opierać. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, że co roku sukcesywnie podnosimy wysokość podatków o stopień inflacji,                    
w przypadku podatku rolnego władze gminy nigdy nie są w stanie przewidzieć, jaki będzie 
komunikat GUS – u.  Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że propozycja Burmistrza to 
60 zł za 1 q, zaś opinia WIR nie jest wiążąca, ale jej brak spowodowałby uniemożliwienie 
podjęcia uchwały.  
 
Radny Stanisław Turno zawnioskował o 10 minut przerwy.          
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz ogłosił 10 – 
minutową przerwę w obradach sesji. 
 
Po wznowieniu obrad przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu radnego 
Krzysztofa Sankiewicza:  
 
Radny Jarosław Konieczny podkreślił, że jeśli rok jest w miarę dobry dla rolników, to nie 
proszą oni o obniżanie ceny skupu zboża dla celów podatku rolnego, tylko akceptują tą 
ustaloną w komunikacie GUS – u.  
 
Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że wie, iż różnica w cenie na poziomie 55 zł a 50 zł, to 
jest wpływ do budżetu gminy Czempiń mniejszy o 150 000 zł; zatem zrodził się dylemat, czy 
obniżać tą cenę aż do 50 zł, tym bardziej, że rolnicy korzystają z dopłat. Radny Jerzy 
Krzyżostaniak wycofał wniosek o obniżenie ceny skupu zboża do kwoty 55 zł za 1 q zboża. 
      
Radny Jarosław Konieczny podkreślił, że Polacy zgadzając się na wstąpienie do Unii 
Europejskiej zaakceptowali fakt, że rolnicy będą dostawać dopłaty.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 4 głosami „za”, przy                     
7 głosach „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” odrzuciła wniosek radnego 
Jarosława Koniecznego o obniżenie ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego               
z kwoty 74,18 zł do kwoty 50 zł za 1 q.  
 

Radny Jacek Jaśkowiak zgłosił wniosek o obniżenie ceny skupu żyta dla celów podatku 
rolnego z kwoty 74,18 zł do kwoty 55 zł za 1 q. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 6 głosami „za”, przy                     
7 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymujących się” odrzuciła wniosek radnego 
Jacka Jaśkowiaka o obniżenie ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego               
z kwoty 74,18 zł do kwoty 55 zł za 1 q.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 8 głosami „za”, przy                   
3 głosach „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                       
Nr XIV/113/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 2011 roku               
w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na rok 
2012 przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Dorotę Lew – Pilarską. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 13 porządku obrad:  
 
Salę obrad opuścił radny Jacek Jaśkowiak, wobec czego Rada Miejska w Czempiniu 
obradowała w składzie 13 – osobowym.  
 
Do projektu uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy dla podatków: rolnego, 
leśnego, od nieruchomości przedstawionego wraz z uzasadnieniem  przez Skarbnik Gminy 
Czempiń – Halina Łączną, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XIV/114/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 
2011 roku w sprawie określenia wzorów formularzy dla podatków: rolnego, 
leśnego, od nieruchomości przedstawioną wraz z uzasadnieniem  przez Skarbnik 
Gminy Czempiń – Halina Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 14 porządku obrad:  
 

Do projektu uchwały w sprawie określenia warunków wspierania i finansowania rozwoju 
sportu na terenie Gminy Czempiń przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez  Inspektora 
Referatu Organizacyjnego – Huberta Włodarczaka, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XIV/115/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 
2011 roku w sprawie określenia warunków wspierania i finansowania rozwoju 
sportu na terenie Gminy Czempiń przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Inspektora Referatu Organizacyjnego – Huberta Włodarczaka. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 15 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Czempiń z organizacjami 
pozarządowymi  oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
na rok 2012” przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Inspektora Referatu 
Organizacyjnego – Huberta Włodarczaka, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XIV/116/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 
2011 roku w sprawie „Programu współpracy Gminy Czempiń z organizacjami 
pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2012” przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Inspektora 
Referatu Organizacyjnego – Huberta Włodarczaka. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 16 porządku obrad:  
 
Na salę obrad powrócił radny Jacek Jaśkowiak, wobec czego Rada Miejska w Czempiniu 
obradowała w składzie 14 – osobowym.  
 
 



10 
 

Do projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2012 przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez 
Inspektora Referatu Organizacyjnego – Huberta Włodarczaka, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XIV/117/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 
2011 roku w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2012 przedstawioną wraz z uzasadnieniem 
przez Inspektora Referatu Organizacyjnego – Huberta Włodarczaka. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 17 porządku obrad:  
 

� Opinię Zespołu opiniującego kandydatów na ławników odczytał Wiceprzewodniczący 
Rady Miejskiej w Czempiniu radny Maciej Głochowiak. 

            Opinia stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 

� Rada Miejska w Czempiniu w składzie 14 – osobowym powołała Komisję 
Skrutacyjną dla przeprowadzenia wyborów na ławników w następującym 
składzie:  

1. Radny Maciej Głochowiak – Przewodniczący Komisji zgłoszony 
przez radnego Krzysztofa Sankiewicza;  

2. Radna Irena Grzelka zgłoszona przez radnego Jerzego 
Krzy żostaniaka;  

3. Radna Zofia Bartkowiak zgłoszona przez radnego Krzysztofa 
Sankiewicza.  

 
� Komisja Skrutacyjna przeprowadziła tajne wybory ławników sądowych i ustaliła 

wyniki głosowania, które zostały zamieszczone w protokole odczytanym przez 
Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej radnego Macieja Głochowiaka.   
Protokół stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 

� Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XIV/118/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 
2011 roku w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2012-2015 
przedstawioną przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu radnego 
Krzysztofa Sankiewicza.  
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 18 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zakładu Gospodarki 
przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
radnego Jarosława Koniecznego:  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz zaproponował, 
aby w uzasadnieniu po słowach: „…awaria powstała z winy pracownika Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Czempiniu” zakończyć zdanie i w kolejnym zapisać, że: „Zakład Gospodarki 
Komunalnej  odciął dopływ wody do posesji przy ulicy Towarowej 9 w Czempiniu na czas od 
około 18.00 dnia 30 sierpnia 2011 roku do godziny 9.00 dnia następnego.” 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Maciej Głochowiak wyraził 
pogląd, że jeżeli usunięcie awarii trwało tak krótko, to wystarczyłyby dobre chęci ze strony 
Zakładu i można było awarię usunąć jeszcze tego samego dnia. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: 12 głosami „za”, przy                  
2 głosach „przeciw” i barku głosów „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę Nr 
XIV/119/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 2011 roku                  
w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zakładu Gospodarki przedstawioną 
wraz z uzasadnieniem przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  radnego 
Jarosława Koniecznego. 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 19 porządku obrad:  
 
Informację Burmistrza Gminy Czempiń dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych przez 
zastępcę wójta, sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych 
gminy, osób zarządzających i członków organu zarządzającego gminną osobą prawną oraz 
osób wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta złożonych według stanu na dzień 
31 grudnia 2010 roku odczytał Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof 
Sankiewicz.   
Informacja stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 20 porządku obrad:  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz przedstawił 
informację dotyczącą oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Miejskiej             
w Czempiniu według stanu na dzień 31 grudnia 2010 roku.  
Informacja stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz odczytał pisma: 

1. Naczelnika Urzędu Skarbowego w Kościanie z dnia 6 października 2011 roku 
– stanowi załącznik nr  23 do niniejszego protokołu; 

2. Wojewody Wielkopolskiego z dnia 6 października 2011 roku – stanowi 
załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  

  
Do punktu 21 porządku obrad:  
 
Do sprawozdania Burmistrza Gminy Czempiń wraz  z wykazem zarządzeń stanowiącego 
załącznik nr 25 do niniejszego protokołu:  
 
Radna Elżbieta Grygier poprosiła o wyjaśnienie do punktów 12,19,20,25. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska udzieliła wyjaśnień w sprawie powyższych punktów 
wskazując, że: 

• Spotkanie z sołtysem i Radą Sołecką Piechanina dotyczyło kwestii użytkowania 
boiska w Piechaninie w związku z zakupieniem od Rolniczej Korporacji Spółdzielczej 
w Czempiniu części terenu, na którym znajduje się obecnie boisko.  

• Spotkanie robocze z Komisją komunalną Rady Miejskiej w Śremie dotyczyło 
funkcjonowania składowiska odpadów w Piotrowie Pierwszym i było połączone                
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z wizytacją zakładu.   
 
Do punktu 22 porządku obrad:  
  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
w okresie międzysesyjnym:  

1. reprezentował Radę Miejską w Czempiniu podczas uroczystości, na które była 
zapraszany; 

2. uczestniczył w dniach 5 -7 października 2011 roku w Zjeździe Przewodniczących 
Rad zorganizowanym przez WOKiSS;  

3. wraz z Burmistrzem Gminy Czempiń uczestniczył w Europejskim Kongresie 
Gmin Wiejskich w Warszawie;  

4. zorganizował wspólne posiedzenie Komisji Rady w dniu 25 października 2011 
roku; 

5. pełnił dyżur w Urzędzie Gminy w Czempiniu w każdą środę tygodnia; 
6. do Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęły: 

1) pismo Burmistrza Gminy Czempiń z dnia 5 października 2011 roku – 
załącznik nr 26 do niniejszego protokołu; 

2) Zawiadomienie o rozprawie z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego z dnia 
6 października 2011 roku – stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu;  

3) Pismo Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski z dnia 17 października 
2011 roku – stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu;  

4) Pismo rodziców uczniów Szkoły podstawowej w Starym Gołębinie z dnia 24 
października 2011 roku – stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu;  

5) Pismo Marioli Bąkowskiej z dnia 24 października 2011 roku – stanowi 
załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 23 porządku obrad:  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska udzieliła odpowiedzi na interpelacje:  

1. Radnego Stanisława Turno w sprawach:  
1) konieczności naprawy zarwanych studzienek kanalizacyjnych – 

Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że problem ten dotyczy 
całego miasta Czempinia i jest dobrze znany, jednakże naprawa 
następuje w ramach posiadanych środków finansowych;    

2) przedłużenia chodnika przy ulicy Kolejowej po prawej stronie - 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że wniosek zostanie 
przekazany do zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie; 

3) udzielenia odpowiedzi na pytanie, na jakim etapie są prace dotyczące 
uzdatniania wody pitnej dla mieszkańców - Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska poinformowała, że zakończyły się prace na ujęciu wody           
w Słoninie i wszystkie parametry wody na terenie gminy są dobre; 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że wyniki stanu wody 
zostaną opublikowane na stronie internetowej gminy;   

2. Radnego Eugeniusza Cichockiego w sprawach:  
1) odpowiedzi na interpelację w sprawie poprawy stanu wjazdu z ulicy 

Stęszewskiej na ulicę Malinową w Czempiniu - Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wskazała, że również jest zdziwiona treścią tej odpowiedzi                
i zostanie ona ponowiona do zarządcy drogi;  
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2) udzielenia odpowiedzi na pytanie, kto wydał pozwolenie na zniszczenie 
wału na terenie Centrum Kultury Czempiń – Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wskazała, ze odpowiedzi udzieli Dyrektor Centrum Kultury 
Czempiń.  

 
Do punktu 24 porządku obrad: 
 
W wolnych głosach i wnioskach:  
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Stanisława Turno koszt przygotowania i zaprezentowania 
informacji na temat rewitalizacji miasta Czempinia, Burmistrz Dorota Lew – Pilarska firma 
ta została wyłoniona do opracowania koncepcji rewitalizacji miasta Czempinia i w ramach 
przygotowań tego dokumentu zostało zorganizowane spotkanie, dlatego nie można podać 
jego kosztów, a jedynie całą kwotę realizacji tego zadania.  
 
W odpowiedzi na interpelacje radnego Eugeniusza Cichockiego, głos zabrała Dyrektor 
Centrum Kultury Czempiń Katarzyna Hohorek, która wskazała, że wszyscy dobrze znają 
zasobność i wielkość CK Czempiń, w którym ani jedna osoba nie jest zatrudniona do opieki 
nad parkiem; jeśli pozwala na to czas porządkowaniem parku zajmują się pracownicy 
merytoryczni Centrum; w roku ubiegłym wygrabienie liści z terenu parku zajęło im dwa 
tygodnie; w ostatnim czasie zostały naprawione wszystkie ławki w parku, do tego celu 
wykorzystano drewno pozyskane z wycinki. Katarzyna Hohorek przypomniała, że zadaniem 
CK Czempiń zapisanym w jego statucie jest organizowanie i prowadzenie działalności 
kulturalnej dla mieszkańców gminy Czempiń i nikt nigdy nie zapytał się, czy w budynku CK 
Czempiń są dobre warunki do tego typu działań. Katarzyna Hohorek podkreśliła, że trudne 
warunki do pracy panują na dużej sali, gdzie jest słabe oświetlenie, niewystarczające jest 
również ogrzewanie, jest ciasno – te aspekty to jest meritum sprawy, tymczasem wydaje się, 
że ważniejszy jest park.  
 
Bolesław Ratajczak wskazując, że występuje jako mieszkaniec Piechanina – osoba fizyczna 
poinformował, że wraz z małżonką zakupili od Rolniczej Korporacji Spółdzielczej                       
w Czempiniu grunt w Piechaninie, który znajduje się w centralnym części boiska sportowego. 
Bolesław Ratajczak podkreślił, że przed zakupem wiedział, że jest to teren boiska, jednakże 
dokonał zakupu, aby nie uprzedził go inny mieszkaniec. Bolesław Ratajczak wskazał, że od 
kilku lat władze gminy wiedziały, że grunt ten będzie sprzedawany przez RKS w Czempiniu, 
jednakże nie podjęto decyzji o tym zakupie. Bolesław Ratajczak podkreślił, że grunt ten dalej 
będzie służył mieszkańcom Piechanina jako boisko, jest w stanie natomiast usiąść do stołu 
negocjacyjnego z władzami gminy i porozumieć się w sprawie zamiany tego gruntu na inny 
grunt gminny znajdujący się w Piechaninie.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że nie jest prawdą, że władze gminy Czempiń 
nie chciały zakupić tego gruntu – już trzy lata temu doszło do spotkania z Rolniczą 
Korporacją Spółdzielczą w tej sprawie, jednakże okazało się, że są zawiłości dotyczące 
powierzchni gruntu – przyjęto powierzchnię zapisaną w księgach wieczystych, tymczasem 
realnie wyglądała ona inaczej. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że trwają 
obecnie prace nad rozgraniczeniem tegoż gruntu, ponieważ do końca nie wiadomo, ile kto 
posiada gruntu; po ich zakończeniu zostanie podjęta decyzja, jakie kroki zostaną dalej 
poczynione. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że Prezes RKS wiedział, że jeśli 
kwestia powierzchni gruntów zostałaby wcześniej wyjaśniona przez RKS, sprawa mogłaby 
zostać już załatwiona.  
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Radny Powiatu kościańskiego Piotr Nowakowski poprosił, aby radni Rady Miejskiej                  
w Czempiniu informowali go o wszystkich składanych przez siebie interpelacjach, które 
kierowane są do Starostwa powiatowego, ponieważ wówczas daje to możliwość interwencji 
w przypadku spraw niezałatwionych.  
 
Urszula Kościuszko – Sołtys Piotrowa Pierwszego poprosiła o interwencję w sprawach: 

• braku oświetlenia przy drodze z Maruszkowa do Zador – zarośnięte są przez brzozy 
obudowy lamp;  

• uporządkowanie sprawy pojawiających się w Piotrowie Pierwszym przypadków 
szczurów.  
 

Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że w sprawie szczurów interweniowała             
u Prezesa Zakładu w Piotrowie Pierwszym i ma zapewnienie, że to nie zakład jest źródłem 
pojawiania się gryzoni, sprawa jest jednak monitorowana.   
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Maciej Głochowiak podkreślił, że 
nieraz radni Rady Miejskiej w Czempiniu wizytowali Centrum Kultury Czempiń                        
i wsłuchiwali się we wszystkie potrzeby i prośby Dyrekcji, a nie skupiali się jedynie na 
liściach i drzewach w parku.    
 
Do punktu 25 porządku obrad 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Krzysztof Sankiewicz zamknął obrady XIV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
 
 
 
 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu 
/-/Krzysztof Sankiewicz 

 
Protokołował: 
Kierownik Referatu Organizacyjnego 
mgr M. Głucha – Napierała  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


